
 
   

 
Svar på politikerspørgsmål om Københavns Kommunes 
ydelser til Headspace 

Medlem af Borgerrepræsentationen Finn Rudaizky (O) har den 7. au-

gust 2023, stillet spørgsmål til Københavns Kommunes Sundheds- og 

Omsorgsforvaltning vedr. Københavns Kommunes ydelser til 

Headspace. 

 

Spørgsmål: 

 

1. Hvad har Københavns Kommune ydet til Headspace de se-
neste 5 år? 

 
Svar: 
Ad. 1.  

Københavns Kommune har medfinansieret Headspace siden 2014. De 

to første år blev medfinansieringen givet fra både SOF og SUF og ud-

gjorde samlet ca. 0,9 mio. kr. pr. år. 

 

I forbindelse med budgetforhandlinger 2016 blev det vedtaget, at SUFs 

medfinansiering skulle udgøre 0,9 mio. kr. pr. år for perioden 2016-

2019. Herfra er medfinansieringen i 2020 og 2021 blevet genbevilliget i 

forbindelse med budgetforhandlingerne, således at medfinansieringen 

på ca. 1 mio. kr. pr. år er bevilliget til og med 2025. 

 

I 2018 og 2019 blev der givet ekstra tilskud til Headspace, som primært 

vedrørte dækning af huslejeudgifter. Udgifterne i 2023 forventes at 

ende på samme niveau som i 2022. 

 

Der har været udbetalt følgende tilskud i perioden 2018 - 2022: 

 2018 2019 2020 2021 2022 2023 

Udbetalt 

tilskud 

1.379.840 1.371.000 1.000.000 1.000.000 1.018.900 1.018.900 

Reel ud-

gift* 

1372.052 1.264.062 922.000 922.000 939.426 939.426 

 

*Den reelle udgift til Headspace er lavere, da der bliver afløftet moms.  

 

Til budget 2024 er der udarbejdet et budgetforslag ”SU31 Kapacitets-

udvidelse af Headspace København”, hvor der søges om en varig for-

øgelse af tilskuddet til Headspace på 0,257 mio. kr. Desuden indeholder 
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denne sag også et scenarie 2, hvor der udover de 0,257 mio. kr. søges 

om at få permanentgjort bevillingen på 1 mio. kr. fra 2025.   

 

Sundheds- og Omsorgsforvaltningen har i forbindelse med besvarelse 

af dette spørgsmål afsøgt, hvorvidt der er er andre forvaltninger i Kø-

benhavns Kommune, der har givet tilskud til Headspace. Meldingen er, 

at der ikke er andre forvaltninger, der har givet tilskud til Headspace de 

seneste fem år og før det var det kun Socialforvaltningen, der ydede til-

skud, jf. indledningsvist i denne besvarelse.  

. 


